
ROIV.0012.1.2.2020

Protokół nr 16/20
z posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Gospodarki Gminy,

w dniu 25 lutego 2020r.

Posiedzenie  Komisji  odbyło  się  w  Urzędzie  Gminy  w  Psarach  w  godzinach  od  14:30
do 17.00. W posiedzeniu uczestniczyło 8 radnych:
1.  Pan Jacek Gwóźdź               - Przewodniczący Komisji Budżetu,
2.  Pan Robert Zieliński         - Wiceprzewodniczący Komisji,
3.  Pani Anna Gwiazda        - Członek Komisji,
4.  Pan Remigiusz Olesiński       - Członek Komisji,
5.  Pan Adam Sadowski       - Członek Komisji,
6.  Pan Jacenty Kubica       - Członek Komisji,
7.  Pan Tomasz Ślęczka       - Członek Komisji,
8. Pan Jarosław Nowak       - Członek Komisji,
oraz
Pani Marta Szymiec          - Zastępca Wójta Gminy Psary,
Pani Mirella Barańska – Sorn        - Sekretarz Gminy Psary,
Pani Agnieszka Adamus – Stępień         - Skarbnik Gminy Psary,
Pani Anna Kotela         - Naczelnik Wydz. Przedsięwzięć Publicznych w UG 

    Psary,
Pani Aleksandra Bensel  - Kierownik Ref. Rozwoju i Pozyskiwania środków 

    zewnętrznych w UG Psary,
Pan Zbigniew Guzik -  Kierownik Ref. Inwestycji i Remontów w UG 

    Psary,     
Pan Rafał Kubik          - Zastępca Kierownika Ref. Ochrony Środowiska 

    i Zarządzania Drogami w UG Psary.

Posiedzenie  Komisji  Budżetu  prowadził  Pan  Jacek  Gwóźdź  –  Przewodniczący  Komisji
Budżetu, który powitał gości, a następnie przedstawił tematykę posiedzenia Komisji:
1.Modernizacje gminnych obiektów osp. Poniesione środki budżetowe.
2.Plan wydatków na przedsięwzięcia związane z funduszem sołeckim na 2020r.
3.Postęp prac przy usuwaniu azbestu z obiektów indywidualnych. Poniesione środki budżetowe. 
4.Analiza materiałów na sesję.
5.Sprawy bieżące.

Ad.5 – Sprawy bieżące
W sprawach bieżących zostały poruszone następujące kwestie:
1.Pan Jarosław Nowak zgłosił problem z zasięgiem sieci komórkowej Orange na terenie Preczowa.
2.Pan  Robert  Zieliński  zwrócił  uwagę  na  problem  zalewania  mieszkańców  ul.  Zwycięstwa

w Gródkowie.
3.Pan Jacenty Kubica:
a) zgłosił niedziałające oświetlenie uliczne na ul. Bocznej, Zwycięstwa, Szkolnej w Psarach,
b) poprosił o sprawdzenie wrastających gałęzi drzew do sieci na ul. Bocznej w Psarach,
c) zgłosił zniszczone lustro na skrzyżowaniu ul. Boczna – Łączna w Psarach.
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4.Pan Tomasz Ślęczka:
a) zwrócił się z prośbą  o  utwardzenie pasa drogowego ul. Kościelnej w Goląszy (naprzeciwko

kościoła),
 b) zwrócił uwagę na kwestię rowu na ul. Kościelnej w Goląszy, gdzie woda płynie ulicą,
c) ponowił prośbę, aby wystosować pismo do PZD w Rogoźniku w sprawie przycięcia krzaków,
które znajdują się poza pasem drogowym w Goląszy.
5.Pani Anna Gwiazda:

a) zapytała, kiedy odbędzie się inspekcja stanu pozimowego dróg,
b)  zadała  pytanie  odnośnie  wysyłki  pism  do  mieszkańców,  zwróciła  uwagę  na  koszty
wynikające  z  wysyłki  podatków,  które  mogłyby  być  rozniesione  przez  sołtysów.
Pani Skarbnik wyjaśniła, iż sołtysi roznoszą decyzję podatkowe, ale jeśli kogoś nie zastaną
przynoszą  je  do  urzędu  i  wówczas  są  one  wysyłane  pocztą,  pocztą  również  wysyłane
są decyzje na adresy korespondencyjne poza naszą gminą.

6.Pan Jacek Gwóźdź:
a) podziękował za realizację oświetlenia ulicznego na ul. Parkowej w Strzyżowicach,

     Ponadto:
b) zgłosił niedziałającą lampę oświetleniową na ul. Parkowej 1b w Strzyżowicach,
c)  zwrócił  się  z  prośbą  o  dowieszenie  2  lamp  oświetleniowych  na  ul.  Parkowej
(poniżej lasu, tam gdzie jest nowy budynek mieszkalny)
d) zgłosił potrzebę sprawdzenia wentylacji w ośrodku zdrowia, nadmienił, że problem zapachu
pojawił się po modernizacji remizy.

7. Pan Tomasz Ślęczka przypomniał kwestię przycięcia krzaków, które wyrastają poza pas drogowy
na jezdnię. 

Ad.3  -    Postęp  prac  przy  usuwaniu  azbestu  z  obiektów  indywidualnych.    Poniesione  środki  
budżetowe.

Pani Aleksandra Bensel -  Kierownik Ref.  Rozwoju i  Pozyskiwania środków zewnętrznych
w UG Psary przedstawiła informację dotyczącą postępu prac przy usuwaniu azbestu z obiektów
indywidualnych oraz poniesionych środków finansowych. Wyjaśniła, iż usuwanie azbestu odbywa
się  poprze  projekt  „usunięcie  azbestu  i  wyrobów  zawierających  azbest  z  terenu  gminy”
w ramach projektu realizowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach
Regionalnego Programu Operacyjnego Woj. Śląskiego na lata 2014-2020, a umowa swym zakresem
obejmuje:
-  odbiór  azbestu  zgromadzonego  na  działkach  oraz  kompleksowe  unieszkodliwienie  odpadów
zawierających azbest, gdzie zakres umowy został zrealizowany w całości w 2019r.
-  demontaż  materiałów  zawierających  azbest  z  dachów/elewacji  budynków  mieszkalnych
lub  gospodarczych  zlokalizowanych  w  gminie  wraz  z  utylizacją  azbestu.  Umowa  obejmuje
8 lokalizacji. W 2019r. azbest został zdemontowany z 7 posesji.
- demontaż materiałów zwierających azbest z dachów budynków mieszkalnych lub gospodarczych
zlokalizowanych w gminie wraz z utylizacją azbestu i odtworzeniem dachów z innych  materiałów.
Umowa obejmuje 23 lokalizacje. W 2019r. zostały zrealizowane roboty dla 17 lokalizacji.
Ogółem od momentu uruchomienia projektu odebrano azbest w ilości 65 970 kg z 46 posesji.
Wspomniała,  iż  na  rok  2020  została  do  realizacji  jedna  lokalizacja,  gdzie  będzie  się  odbywał
demontaż  i  utylizacja  azbestu  oraz  6 lokalizacji  z  demontażem azbestu  i  odtworzeniem dachu.
Pani  Kierownik  poruszyła  kwestię  potrzeby  zgłaszania  demontażu  azbestu  co  roku
przez mieszkańców na druku znajdującym się na stronie bip. Nadmieniła, że demontaż obejmuje
domy jednorodzinne, a mieszkaniec musi posiadać 15% wkładu własnego.
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Ad.1 -   Modernizacje gminnych obiektów osp. Poniesione środki budżetowe.  

Informacje  w  tym  temacie  przedstawił  Pan  Zbigniew  Guzik  -  Kierownik  Ref.  Inwestycji
i  Remontów  w  UG  Psary,  który  poinformował,  iż  zestawienie  zawiera  inwestycje  poczynione
w obiektach gminnych w ostatnich 10 latach  wraz z wykazem wykonanych prac remontowych
na  poszczególnych  obiektach,  kosztem i  datą  ich  wykonania.  Nadmienił,  że  w  ciągu  miesiąca
założona zostanie klimatyzacja w Goląszy Górnej,  w Sarnowie  natomiast  kończony jest  projekt
modernizacji remizy, odbędzie się również składanie ofert na rozbudowę remizy w Preczowie. 

Ad.2 -   Plan wydatków na przedsięwzięcia związane z funduszem sołeckim na 2020r.  
Przewodniczący Komisji Pan Jacek Gwóźdź nadmienił, iż radni otrzymali szczegółową informację
dotyczącą planu wydatków w zakresie funduszu sołeckiego z podziałem na sołectwa.

Ad.5 –   Sprawy bieżące  
Pani  Anna Kotela  poinformowała,  że  gmina  dostała  do  zaopiniowania  projekt  zmiany  studium
dla  Wojkowic  i  wydała  opinię  negatywną.  Wyjaśniła,  że  chodzi  o  obszar,  gdzie  znajdowało
się niegdyś składowisko Recylking Wojkowice i mogłyby być tam zlokalizowane przedsięwzięcia
znacząco  oddziałujące  na  środowisko,  czyli  te  najbardziej  uciążliwe  dopuszczane  przepisami.
Nadmieniła, iż nieruchomości te znajdują się w bliskiej odległości od nieruchomości mieszkańców
gminy  Psary  oraz  od  nieruchomości  zakupionych  ostatnio  przez  gminę  w  postępowaniu
komorniczym.  Wspomniała,  że  będzie  w  tym  temacie  organizowana  dyskusja  publiczna
w  Wojkowicach,  a  na  stronie  Miasta  Wojkowice  pojawił  się  projekt  studium,  do  którego
można  wnosić  uwagi.  Zastępca  Wójta  Pani  Marta  Szymiec  wspomniała,  że  my  jako  organ
nie jesteśmy w stanie już nic więcej zrobić, ale duże znaczenie ma tutaj głos mieszkańców, tym
bardziej, iż wyznaczono termin dyskusji publicznej z projektantem. Podkreśliła, że ważny jest w
tym wypadku  czynnik  społeczny  i  warto  mieszkańców  poinformować,  co  również  potwierdził
Przewodniczący Komisji.

Pan  Jacek  Gwóźdź  poinformował,  iż  Śląski  Związek  Gmin  i  Powiatów  wystąpił  z  pismem
w  sprawie  podjęcia  inicjatyw  dotyczących  uhonorowania  30-lecia  odrodzenia  samorządu
terytorialnego w Polsce.

Przewodniczący Komisji  nadmienił,  iż  wpłynęło  pismo odnośnie  uregulowania  stanu prawnego
działki położonej w Strzyżowicach. 
Zastępca  Wójta  wyjaśniła,  że  sprawa  była  wielokrotnie  analizowana.  Wspomniała,  iż  gmina
aktualnie jest na etapie opracowania projektowego budowy drogi ulicy Parkowej. Poinformowała,
że  strona  na  etapie  uzyskiwania  pozwolenia  wodnoprawnego,  złożyła  odwołanie  w  związku
z odwodnieniem.  Wyjaśniła,  że woda z drogi ma być odprowadzana do rowu, który w części
biegnie  w  działce  strony  postępowania,  a  który  jest  najbliższym  odbiornikiem  wody.
Drugie rozwiązanie to odprowadzenie wody do rowu drogi ul. Parkowej. Niestety w tym wypadku
występuje  duża  różnica  poziomów  i  jest  to  kosztowne  rozwiązanie,  wymagające
przepompowywania  tej  wody.  Najbardziej  optymalnym  rozwiązaniem  jest  poprowadzenie
wody  do  istniejącego  cieku.  To  rozwiązanie  wiąże  się  z  wywłaszczeniem  działki  strony
postępowania oraz odszkodowaniem, a poniesiona przez gminę inwestycja  w znacznym stopniu
podniesie wartość tej nieruchomości.  Zorganizowaliśmy spotkanie,  ponieważ złożone odwołanie
znacznie  opóźnia  całą  inwestycję.  Nie  doszliśmy  jednak  do  porozumienia,  dlatego  cały  czas
procedujemy  ten  projekt,  który  jest  złożony  do  starostwa,  ale  bez  wspomnianego  pozwolenia
wodnoprawnego.  Droga  jest  drogą  publiczną,  ale  jest  problem  z  ustaleniem  granic,  a  teren,
o który toczy się spór  i tak wpisany jest na mapach jako rów. 
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Pkt.4 – Analiza materiał  ó  w na sesję -  podjęcie uchwał Rady Gminy Psary w sprawie:  

b) Wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia ze Skarbem Państwa – Generalnym Dyrektorem
Dróg i Autostrad w sprawie przekazania do zarządzania ciągu pieszo – rowerowego lub pieszego
i drogi dojazdowej, położonych wzdłuż drogi krajowej DK 86, zlokalizowanych na części działki
nr 861/5 obręb Sarnów.

Zastępca  Wójta  Pani  Marta  Szymiec  wyjaśniła,  że  podjęcie  takiej  uchwały  jest  niezbędne,
aby  przejąć  określone  fragmenty  w  zarządzanie,  a  są  to  przejścia,  z  których  korzystają
nasi mieszkańcy, mają one charakter lokalny, więc projekt wydaje się być zasadnym. 

c)  Przyjęcia  „Programu opieki  nad zwierzętami  bezdomnymi oraz  zapobiegania  bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Psary w 2020r.”.

Pani  Anna  Kotela  nadmieniła,  że  jest  to  uchwała  podejmowana  przez  radę  gminy  corocznie
oraz przybliżyła zasady odbioru bezdomnych zwierząt.

d) Wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminy Psary darowizny nieruchomości ozn. numerem
działki  920/11  położonej  w  Sarnowie  stanowiącej  własność  Skarbu  Państwa  w  dyspozycji
Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa.

Przewodniczący Komisji Pan Jacek Gwóźdź wspomniał, iż przejęcie dotyczy działki o pow. 730 m2

z przeznaczeniem pod drogi publiczne. Pani Anna Kotela wyjaśniła, że niniejsza działka znajduje
się w pobliżu szklarni gospodarstwa ogrodniczego. 

e)Wyrażenia zgody na wynajem na okres 3 lat lokalu użytkowego mieszczącego się  w budynku
komunalnym  w  Dąbiu,  stanowiącego  własność  gminy  Psary  na  podstawie  kolejnej  umowy
zawieranej  po umowie zawartej  na czas oznaczony do 3 lat,  której przedmiotem jest  ta sama
nieruchomość.

Przewodniczący Komisji przybliżył, iż chodzi o lokal wynajmowany przez firmę DG-NET Spółka
Akcyjna, a umowa wygasa 29 lutego br. 

f) Zmiany w budżecie gminy na 2020r.

Pani  Skarbnik przedstawiła  projekt  uchwały,  informując,  iż  zmian w planie dochodów budżetu
gminy  na  rok  2020  dokonano  poprzez  zwiększenie  dochodów  o  kwotę  2.528.892,30  zł.
Wspomniała o pokryciu deficytu z wolnych środków, które razem z pożyczką z WFOŚiGW pokryją
kwotę deficytu. Poinformowała, że nastąpiła zmiana załącznika inwestycyjnego, a w uzasadnieniu
wymienione są wszystkie nazwy zadań. Pierwsza zmiana planowanych przychodów budżetu gminy
na 2020r. w zadaniach inwestycyjnych podyktowana jest realizacją zadania zagłębiowskiego parku
linearnego.  Zastępca  Wójta  Pani  Marta  Szymiec  wymieniła  jeszcze  inne  zadania  takie  jak:
Słoneczna  Gmina  Psary,  na  które  gmina  otrzymała  pieniądze  z  listy  rezerwowej,  przebudowę
ciągu  pieszo-jezdnego  w Gródkowie,  przebudowę  drogi  powiatowej  ul.  Wiejskiej  w  Sarnowie
i w Psarach, połączonej z przebudową drogi powiatowej prowadzącej z Malinowic do Dąbia.

h) Utworzenia Przedszkola Publicznego w Psarach, ul. Malinowicka 16.
Sekretarz Gminy Pani Mirella Barańska – Sorn przybliżyła kwestię utworzenia od 1 września br.
nowej jednostki budżetowej na terenie gminy tj. Przedszkola Publicznego w Psarach.

i) Nadania statutu Przedszkolu Publicznemu w Psarach.
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Pani Sekretarz wspomniała, iż przy tworzeniu nowej jednostki pierwszy statut nadaje Rada Gminy,
a statut zawiera wszystkie elementy wymagane ustawą.

j)  Połączenia  Szkoły  Podstawowej  im.  marsz.  Józefa  Piłsudskiego  w  Psarach  i  Przedszkola
Publicznego w Psarach w Zespół Szkolno – Przedszkolny Nr 3 w Psarach.
Pani  Sekretarz  przybliżyła  kwestię  połączenia  Szkoły  Podstawowej  w  Psarach  z  nowym
Przedszkolem w Zespół Szkolno – Przedszkolny w Psarach, którego dyrektorem byłaby Pani Ewa
Wawrzak.

k) Projektu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych
prowadzonych przez gminę Psary.
Pani Sekretarz nadmieniła, że nową jednostkę, którą jest Przedszkole Publiczne w Psarach należy
pisać  sieć  obowiązującą  na  terenie  gminy.  Uchwała  jest  intencyjna  i  zostanie  przesłana  do
Kuratorium Oświaty celem pozyskania opinii w tym zakresie. Po jej uzyskaniu Radni podejmować
będą uchwałę ostateczną. 

l)  Zmiany  Uchwały  Nr  XXVII/296/2017  Rady  Gminy  Psary  z  dnia  23  lutego  2017  roku
w sprawie określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego do prowadzonych
przez gminę Psary przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych.
Pani  Sekretarz  wskazała,  iż  dołożone  byłoby  szóste  kryterium  dot.  miejsca  płacenia  podatku
dochodowego.  Rodzic  musiałby  dołączyć  pierwszą  stronę  zeznania  podatkowego,  aby  było
wiadomo, że podatek odprowadzany jest na rzecz gminy Psary i za to byłyby dodatkowe punkty
przy  rekrutacji.  Wymieniła  również  pozostałe  kryteria  i  liczby przyznawanych za  nie  punktów.
Wspomniała, że te kryteria dotyczą tylko rekrutacji do przedszkola, a nie do żłobka. W przypadku
żłobka decydowało tylko kryterium zamieszkania na terenie gminy Psary.

g) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Psary.

Skarbnik  gminy  Pani  Agnieszka  Adamus  –  Stępień  wspomniała,  że  zmiany  w  budżecie
są  nierozerwalnie  powiązane  ze  zmianami  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy,  gdzie
zmienione  zostały  zarówno  dochody,  wydatki,  wynik  budżetu,  jak  i  kwota  przychodu.
Omówiła też zadania wieloletnie wprowadzone  w przedsięwzięciach.

m) Przejęcia przez Gminę Psary zarządzania odcinkami dróg powiatowych w zakresie pełnienia
funkcji inwestora.

Przewodniczący  Komisji  Pan  Jacek  Gwóźdź  wymienił  drogi,  gdzie  przejmujemy  zarządzanie
tj. ul. Belna w Strzyżowicach, ul. Wiejska w Malinowicach i Główna w Sarnowie oraz wskazał
na zadania, w związku z którymi następuje przejęcie. 

n) Wyrażenia zgody na pomoc finansową dla powiatu będzińskiego.

Zastępca  Wójta  Pani  Marta  Szymiec  poinformowała,  że  jest  to  uchwała  coroczna,  w  której
wyrażamy  zgodę  na  realizację  zadań  wspólnych.  W tym  roku  przewidziane  są  trzy  zadania:
kontynuacja  chodnika  przy  ul.  Kościuszki  w  Górze  Siewierskiej,  kontynuacja  odwodnienia
przy  ul.  Wiejskiej  w  Preczowie,  projekt  budowy chodnika  wraz  z  odwodnieniem przy  drodze
powiatowej w Dąbiu.

a)Uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów  położonych
w sołectwach Gródków i Psary.

Początkowych wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Anna Kotela – Naczelnik Wydziału
Przedsięwzięć Publicznych informując, że niniejsza uchwała jest kontynuacją uchwały intencyjnej
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z zeszłego roku. Wspomniała, że jest to inwestycja celu publicznego w czterech lokalizacjach tj.
przy ulicy Grodzieckiej, ul. Wspólnej, ul. Wolności, ul. Kolejowej. Szczegóły omówili projektanci
zaproszeni na posiedzenie komisji. Wskazali, iż nie zmieniło się tutaj przeznaczenie terenów: na ul.
Grodzieckiej tylko minimalnie przesunięty jest gazociąg na wschód,    gazociąg między Wolności a
Wspólną nieznacznie odbiega od istniejącego gazociągu, na ul. Kolejowej praktycznie na całym
przebiegu jest równoznaczny z istniejącym, potem idzie niedaleko na wschód, ostatni teren również
się pokrywa. Pani Anna Kotela wyjaśniła, że cała przebudowa gazociągu to nie tylko te wskazane
tereny, ale właśnie te opisane fragmenty  nie pozwalają w miejscowym planie na budowę nowego
gazociągu,  w  związku  z  tym  należy  wprowadzić  w  zapisach  planu  zagospodarowania
przestrzennego,  zarówno  w  części  tekstowej  jak  i  graficznej  przebieg  planowanego,  nowego
gazociągu. Radny Pan Adam Sadowski zapytał czy jakieś działki zyskają na wartości i od czego
będzie liczone opisane 30%. Projektantka wyjaśniła, że 30 % to jest różnica pomiędzy wartością
przed  tym  planem  i  wartości  po  tym  planie,  co  ocenia
rzeczoznawca,  bierze  się  pod  uwagę  różnicę,  a  następnie  z  niej  30%.   Wspomniała,
że jest to obligatoryjny element planu miejscowego, natomiast tutaj nie będzie takich sytuacji. 

Pan Wójt poinformował, że jest po spotkaniu zarządu metropolitarnego i przez gminę Psary będą
przebiegały  dwa połączenia  metropolitarne  od  połowy 2021r.  Jedno połączenie  to  szybka linia
z lotniska z  3 przystankami na terenie  gminy Psary do Sosnowca,  drugie połączenie tzw.  linia
dowozowa,  ona komunikowałaby naszą gminę z dworcem w Dąbrowie Górniczej, z Bobrownikami
i  lotniskiem.  Za  połączenia  metropolitarne  nie  będziemy płacić  z  własnego budżetu,  natomiast
pojawia się nowa oferta komunikacyjna dla mieszkańców. Uruchomiona zostanie też nowa linia,
gdzie jeśli ktoś dostanie się do Wojkowic, to stamtąd dojedzie prosto do Katowic. Jest to szansa
na zwiększenie liczby transportu publicznego oraz na obniżenie składki na komunikacje zbiorową. 

Pan  Wójt  omówił  również  wprowadzenie  kilku  nowych  zadań  do  budżetu:  przebudowę  drogi
powiatowej  ul.  Wiejskiej  w Sarnowie i  w Psarach,  połączonej  z  przebudową drogi  powiatowej
prowadzącej  z  Malinowic  do  Dąbia,  przebudowę  ul.  Grabowej  w  Psarach,  przebudowę  ciągu
pieszo-jezdnego w Gródkowie, remont wewnętrzny szkoły w Strzyżowicach, nawodnienie stadionu
Orzeł Dąbie, dokończenie zagospodarowania terenu żłobka w Psarach.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  wobec  wyczerpania  tematów,  zakończył  obrady.
Na tym posiedzenie zakończono.

Jacek Gwóźdź

Przewodniczący  Komisji  Budżetu,  Finansów
            i Gospodarki Gminy

Podpisy Członków Komisji:

1. Robert Zieliński - ……………………………………

2. Anna Gwiazda - …..................................................…

3. Remigiusz Olesiński - ……………………………………..
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4. Jacenty Kubica - ……………………………………..

5. Adam Sadowski - …………………………………….

6. Tomasz Ślęczka - ….................................................…

7. Jarosław Nowak - …………………………………….

Protokół sporządziła:
Katarzyna Filipczyk
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